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Handikapprådet 

30 januari 2008 

Plats och tid Erstaviksrummet kl. 19.00-20.15 

Närvarande Lotta Riedel Nacka kommun, ordförande 
Birgitta Westman Nacka kommun 

Kerstin Fagerström AANV 
Lena Henriksson Attention Nacka/Värmdö 

Gunder Wåhlberg DHR 
Per Brynolf FUB 
Lena Evrell FUB 

Monica Beckman Livgivarna-IFS 
Gun Lingberth R 

Zigan Karlsson Lezdins R 
Karin Asplund RBU 

Ulla Tegsten RBU 
Kent Andersson SRF 

Övriga deltagare Hans-Ivar Swärd, SLK 

Utses att kontra- Gun Lingberth 
signera 

Underskrifter Sekreterare 	………………………………………………… 
Hans-Ivar Swärd 

Ordförande 	 …………………………………………………. 
Lotta Riedel 

Kontrasignerar 	 ………………………………………………… 
Gun Lingberth 

Utdragsbestyrkande 
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1.	 Mötets öppnande 

2.	 Minnesanteckningar från föregående möte den 5 

december 2007 


I minnesanteckningarna stod det felaktigt att ”Tryggve” skulle vara 65+ 

till hjälp, det rätta är 75+. I övrigt lades minnesanteckningarna till hand

lingarna. 


3.	 Förslag till detaljplan för del av Tollare, Tollare 1:17 

m.fl. Mellanbergsvägen 


Följande yttrande godkändes: 

Handikapprådet vill till en början hänvisa till sina tidigare yttranden, 

särskilt det som avser delplan 1a, daterat 2007-11-14. 

Rådet finner det fortfarande vara en brist att varje enskilt planförslag 

inte försetts med ett avsnitt som behandlar problemen för funktions

hindrade inom just det området. 

I detta planförslags västra grönområde finns ingen redovisning av 

tillgängligheten för rörelsehindrade, inte heller hur gångvägskontak

terna med närmaste busshållplats skall ordnas. 

Det är angeläget att lutningsförhållandena anpassas till de rörelse

hindrades behov och nivåer anges som bindande bestämmelser i de

taljplanen, med undantag på ställen där ingreppen i terrängen får 

orimliga konsekvenser.  

I planbeskrivningens avsnitt om friytor står att parken ska utformas 

öppen och trygg så att den upplevs som en trevlig mötesplats för 

alla. Handikapprådet vill understryka ordet ”alla” för att det också 

skall innefatta boende med funktionshinder. 


Eftersom Per Brynolf flyttar från Nacka och därmed inte kommer att med

verka i plangranskningen, diskuterades om det skulle gå att göra en mall 

för granskningen för att underlätta för efterträdaren/ -arna. 


4.	 Blankett för ansökan om medlemskap i handikapp

rådet 


Vid föregående möte hade KHR bestämt att HSO regler för medlemskap 

skulle tillämpas även i Nacka. För att ge lika utgångsläge så skulle alla or

ganisationer fylla i en blankett om och när de ansökte om medlemskap i 

KHR. För att ge alla lika utgångsläge så skall även de organisationer som

idag finns i KHR fylla i en blankett och skicka in. Den blankett som pre

senterades vid dagens möte godkändes. Blanketten finns tillgänglig på 

webb som word-dokument under www.nacka.se och politik och råd. Det 

går att fylla på skärm och skicka via e-post som bifogat dokument. Senast 

till nästa KHR den 26 mars ska uppgifterna vara inlämnade. 


Till KHR köps in och delas ut den skrift om rådsarbete från hjälpmedels

centrum som presenterades. Även en version för synskadade ska skaffas 

in. 


Ordförandes signatur Kontrasignatur Utdragsbestyrkande 
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5. Tillgänglighetsguiden 
Hans-Ivar Swärd berättade att det på torsdag den 30 januari skulle hållas 
ett möte för att diskutera tillgänglighetsguiden. Det fanns även från social
nämnden ett intresse att få en tillgänglighetsguide, samtidigt som det på
gick planering för ett företagsregister. Det fanns anledning att därför se om 
det gick att samverka och inte dubbelarbeta. 

För att få en bild av vad som skulle finnas i en tillgänglighetsguide så kan 
varje organisation till senast den sista februari 2008 beskriva max. 5 punk
ter som de skulle vilja se redovisade i en tillgänglighetsguide. 

Som referensgrupp för arbetet med guiden har utsetts 
• Monica Beckman 
• Kerstin Fagerström 
• Björn Johannisson, kontaktperson. 

Hans-Ivar Swärd sprider till dem inom tjänstemannakåren som främst 
kommer att ha kontakt med arbetet med en tillgänglighetsguide, vilka osm 
finns i referensgruppen. 

6. Namnfråga 
Frågan väcktes om det ska benämnas handikappråd eller ha annat namn 
med tanke på dagens definitioner 
” /citat ur kommunens handikappolicy/ .. 

Funktionshinder handlar om en persons kroppsliga och mentala ska
dor och begränsningar. En del har livslånga svårigheter i sitt dagliga 
liv, medan andra har svårigheter under en viss tid av livet. Vissa 
funktionsnedsättningar syns, andra inte. 
Handikapp handlar om förhållandet mellan en person och omgiv
ningen. Det är den omgivande miljön – fysiskt, socialt, psykologiskt 
och kommunikativt – som avgör om funktionshindret innebär ett 
handikapp eller inte. …” 

Namnfrågan får diskuteras framöver. 

7. Övrigt vid mötet och rapporter 
Per Brynolf flyttar från Nacka och detta var hans sista möte med KHR. 

Från FUB kommer istället Lena Evrell, som också tar Per Brynolfs plats i 

arbetsutskottet. (Gunder Wåhlberg ersätter Lena Evrell om hon inte kan 

komma till arbetsutskottet.) 

Ingrid Magnusson, R, ersätts i fortsättningen av Zigan Karlsson Lezdins, 

R. 
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Skriften ”Till förtroendevalda. Om stödet till personer med funktionshin
der” från intra delades ut av föreningsrådet. Den ska också delas ut till so
cialnämnden. 

I stadsplanegruppen ingår Björn Johannisson och Viveca Åkerberg. Per 
Brynolf lämnar gruppen i och med att han flyttar från kommunen. 

Monica Beckman berättade om landstingets upphandling av psyk. vård 
och de konsekvenser det har för kommunen och brukarna. Det är inte en
bart en landstingsfråga. Det är viktigt med information i god tid, något 
som inte fungerat, t.ex. kort remisstid. 

Brukarenkäterna skickas urskillningslöst och det visar sig att de ofta gått 
till omyndiga och inte till vårdnadshavaren, något som kan leda till pro
blem. Deras värde kan också diskuteras, det finns en oro för att negativa 
svar kan leda till en sämre behandling eller bemötande. Ordföranden tar 
med sig dessa synpunkter till socialnämnden.  

Till nästa möte bjuds Fritid in för att berätta om kommunens föreningsbi
drag och villkoren etc. för dessa. 

8. Anmälningar 
Förelåg dessa anmälningar: 
•	 Social- och äldrenämndens protokoll 4 december 2008 
•	 Social- och äldrenämndens protokoll den 15 januari 2008 
•	 Granskning av handikappgruppens verksamhet januari 2008 
•	 Hört & Hänt RBU n4 dec 2007 
•	 Väl & V nr 5 dec 2007 
•	 NHR Föreningsnytt januari/mars 2008 
•	 Skrivelse från Attention ang. bl.a. föreningsbidrag (anm.: även redovi

sad för föreningsrådet) 

****************************************************** 
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